
Protokół Nr XXVI/2010 
 
z  XXVI Sesji Rady Gminy Kruszyna odbytej w dniu  28 kwietnia 2010r. w budynku 
Urzędu Gminy w Kruszynie  w godz. 9.00 – 14.00. 
 
Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Gminy – Marian Klekot 
Protokolant –podinspektor Grażyna Olczyk 
Radnych obecnych – 13 
W obradach Sesji udział biorą: 
 

1. Wójt Gminy – Bogusław Mielczarek 
2. Zastępca Wójta – Zbigniew Zasępa 
3. Skarbnik Gminy – Ewelina Kokot 
4. Sekretarz Gminy – Małgorzata Wierzbicka 
5. Kierownik GOPS – Iwona Organka  
6. Kierownik GZO – Anna Bednarek 
7. Radna Powiatu Częstochowskiego –  Jadwiga Zawadzka 

   oraz sołtysi wg załączonej listy obecności. 
 
Porządek obrad 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku dziennego obrad Sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
5. Informacja o sposobie załatwienia  interpelacji radnych zgłoszonych na poprzedniej 

sesji. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Informacja o stanie dróg powiatowych z uwzględnieniem zamierzeń inwestycyjnych i  

remontowych planowanych w 2010r. 
8. Informacja koordynatora ds. sportu 
9. Informacja w sprawie realizacji  Programu Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi za 2009 rok. 
10. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2009 rok. 
11. Upoważnienie dla Kierownika GOPS do załatwiania spraw udzielania pomocy dla 

uczniów. 
12. Ustalenie okręgów wyborczych. 
13. Zatwierdzenie rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Kruszynie za 2009r. 
14. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2009r. oraz podjęcie uchwały 

w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 
15. Wprowadzenie zmian do budżetu gminy Kruszyna na 2010r. 
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
17.  Informacje bieżące i wolne wnioski. 
18. Zamknięcie obrad XXVI Sesji Rady Gminy Kruszyna. 

  



Streszczenie przebiegu obrad Sesji 
 
Ad.pkt.1 
 
Otwarcia obrad XXVI Sesji Rady Gminy Kruszyna dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Marian Klekot, witając Radnych i zaproszonych. Na podstawie listy obecności stwierdza, że 
w obradach Sesji uczestniczy 13 radnych, czyli 87% składu osobowego Rady. 
                                               ( lista obecności w załączeniu) 
 
 
Ad.pkt.2 
 
Projekt porządku obrad został Radnym przesłany. Przewodniczący zwraca się z zapytaniem 
czy będą uwagi do proponowanego porządku. Uwag nie zgłoszono w związku z czym  
Przewodniczący zarządza głosowanie. W drodze głosowania, porządek obrad Sesji przyjęto 
do realizacji jednogłośnie. 
                                     ( porządek obrad podano wyżej ) 
 
Ad.pkt.3 
 
Przewodniczący stwierdza, że do protokołu z poprzedniej Sesji nie wniesiono uwag i 
wnioskuje o przyjęcie tego protokołu bez odczytywania. 
W drodze głosowania wniosek zostaje przyjęty jednogłośnie, tj.13 głosami „za” 
 
Ad.pkt.4 
Wójt Gminy składa sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym: 

− Dokonano zwiększenia  środków finansowych  o kwotę 20.790zł na stypendia socjalne, 
− I rata podatku zaowocowała wpływem do budżetu gminy w kwocie 120 tys.zł, 
− Wystawiono 126 upomnień o uregulowanie zobowiązań podatkowych, 
− Złożono zamówienie na żużel hutniczy w Przedsiębiorstwie Produkcyjno-Ułsugowo-

Handlowym „EHAZET” Sp. z o.o. – Zakład Częstochowa w ilości 700 Mg. Odbiór żużla ma 
się odbywać od 06 kwietnia 2010 r. do 31 grudnia 2010 r. 

− Podpisano umowę w dniu 14 kwietnia 2010 r. pomiędzy gminą a Przedsiębiorstwem  
Usługowo – Handlowym „WRZOSEK” Krzysztof Wrzosek na transport żużla hutniczego z 
EHAZET Częstochowa. Zakres obejmuje transport 700 Mg żużla przy cenie jednostkowej 
brutto  16,47 zł/Mg. 

− Podpisano w dniu 12 kwietnia 2010 roku umowę z Prywatnym Zakładem Usług Drogowych 
Eugeniusz Minda na usługę równiarką i koparką, okres realizacji od 13 kwietnia 2010 r. do 
dnia 31 grudnia 2010 r.  
 Koszt jednostkowy usługi: 

- równiarka 90 zł/godzinna netto. 
- koparka 70 zł/godzinna netto. 
W ramach niniejszej umowy wykonano równanie: 
* w miejscowości Kruszyna ul. Cegielnia, 
* drogę Kijów – Jankowice, 
*drogę łączącą Jacków Pustkowie – Widzów ul. Spacerowa.  

− Zabudowano w miejscowości Kijów przy drodze gminnej krawężnik drogowy na długości 
250 m. Materiał został przekazany nieodpłatnie przez mieszkańców Kijowa natomiast roboty 
budowlane zostały zlecone umową Przedsiębiorstwu Produkcyjno-Handlowo-Usługowemu 
„AN-MA-DA” Eugeniusz Święcicki za kwotę brutto 8.174,00 zł.  



− Trwają prace realizowane w ramach inwestycji p.n. „Przebudowa i rozbudowa przychodni 
lekarskiej przy ulicy Kmicica 10 w Kruszynie”.  Roboty realizuje konsorcjum reprezentowane 
przez Zakład Remontowo-Budowlano-Instalatorski „BUDO-MAX”. Koszt inwestycji opiewa 
na kwotę brutto 897.963,76zł która winna się zakończyć do dnia 30 czerwca 2010 r. 

− Podpisano w dniu 15.04.2010 r. umowę z firmą ZAKŁAD WODNO-MELIORACYJNY s.c. 
inż. Stanisław Cieślik, Łukasz Cieślik z Częstochowy na realizację zadania p.n. 
„Ukształtowanie przestrzeni publicznej na wyrobisku w centrum wsi Bogusławice”. Koszt 
inwestycji 396.964,10 zł brutto, czas realizacji do 20.07.2010 r. 

− Trwają prace w ramach zadania p.n. „Rozbudowa sieci kanalizacji w gminie Kruszyna 
obejmującej miejscowości Widzów i część Teklinowa” które realizuje firma „HYDROMEX 
PLUS” ZASKÓRSCY SP.J. z Częstochowy. Koszt inwestycji brutto: 3.290.563,26 zł. Termin 
realizacji do dnia 30.07.2010 r. 

− Z tytułu realizacji zadań WFOŚiGW podjął uchwały o umorzeniu następujących pożyczek: 
− udzielonej w ramach zadania p.n. „Modernizacja oświetlenia drogowego na terenie gminy 

Kruszyna”, koszt umorzenia 49.200,00 zł   
− udzielonej w ramach zadania p.n. „Budowa oczyszczalni ścieków wraz z siecią kanalizacji 

sanitarnej we wsi Widzów, gmina Kruszyna”, koszt umorzenia 997.021,80 zł , 
− zakończono inwestycję p.n. „Włączenie istniejącej studni głębinowej zlokalizowanej w 

miejscowości Lgota Mała w układ technologiczny istniejącego ujęcia wody w Kruszynie przy 
wykorzystaniu istniejącego wodociągu” którą wykonywało Przedsiębiorstwo Instalacyjno 
Inżynieryjne „HYDRO-MONTEX” z Częstochowy za kwotę brutto 388.353,49 zł. 
Dodatkowe koszty w ramach zadania to nadzór inwestorski 5.368,00 zł.i nadzór autorski 
488,00 zł. 

− Trwają prace nad ogłoszeniem przetargu na zadanie p.n. „Rozbudowa sieci kanalizacji w 
gminie Kruszyna obejmująca miejscowości Jacków, Baby – etap I wraz z montażem prasy do 
odwadniania osadu” Planowany termin 28-29 kwiecień 2010 r. 

− W drodze zapytania ofertowego została wyłonione zostało Przedsiębiorstwo Handlowo-
Usługowe LARIX z Lublińca, które wykona remont cząstkowy nawierzchni asfaltowych dróg 
gminnych mieszanką grysowo-emulsyjną przy użyciu Patchera za cenę  341,60zł brutto 1 tona 
wbudowanej masy.Całkowity koszt zadania – 22.204,00zł brutto Termin realizacji zadania – 
28.04.  do 17.05.2010r. 

− Została zawarta umowa z Firmą „Miastoprojekt Częstochowa” Sp. z o.o. na wykonanie 
dokumentacji projektowo-kosztorysowej dla zadania – „Budowa budynku świetlicy wiejskiej 
w miejscowości Teklinów przy ul. Długiej” Koszt realizacji     –  13.298,00zł brutto  w 
ramach środków funduszu sołeckiego. Termin realizacji –  do końca sierpni 2010r. 

− Została zawarta umowa w sprawie  bezpłatnego użyczenia gruntu w ilości 25m2  stanowiącego 
część działki oznaczonej nr  229, celem ustawienia wiaty przystankowej na potrzeby 
społeczności lokalnej, 

− W ramach gwarancji  została naprawiona drogo z kruszywa łamanego w miejscowości 
Widzówek  - Grond,  

− Zawarta zostanie umowa z Zakładem Usługowym P.Andrzeja Nowaka z Konar na wykonanie  
prac konserwacyjnych rowów w miejscowości Baby, na łącznej długości 1085mb.  Koszt 
zadania – 11.500,00zł brutto w tym 10.000zł to środki funduszu sołeckiego. Termin  realizacji 
45 dni od dnia zawarcia umowy, 

− Zawarta została umowa na wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej zadaszonej 
sceny w Widzowie. Projektant otrzyma wynagrodzenie z środków funduszu sołeckiego w 
kwocie  12.200zł brutto, 



− Zawarta została umowa na wykonanie rekultywacji boiska w Babach, zakupione zostały 
środki ochrony roślin oraz nasiona trawy na kwotę 2 tyszł oraz koszt zadania wyniesie kolejne 
2 tys.zł, 

− Opracowana została dokumentacja na budowę boiska „Orlik” w Kruszynie, 
− Odbyło się uroczyste otwarcie ujęcia wody we wsi Lgota Mała.  Ostatnie wyniki badania 

wody z dnia 6 kwietnia wykazały obecność azotanów ( w wodzie po zmieszaniu) na poziomie 
12.5 mg/l. Pozostałe wyniki również w normie.    

− W dniu 23 marca 2010 roku odbył się przetarg na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych, 
położonych w miejscowości Kijów: 
- działka nr 166/62 o powierzchni 0,1172 ha została zbyta za kwotę 29.926,60 zł, 
- działka nr 166/63 o powierzchni 0,1191 ha została zbyta za kwotę 30.396,30 zł, 
- działka nr 166/64 o powierzchni 0,1189 ha została zbyta za kwotę 30.347,50 zł, 

− W dniu 29 marca 2010 roku odbył się przetarg na sprzedaż nieruchomości zabudowanej w 
miejscowości Baby. Z powodu nie wpłacenia wadium i nie złożenia żadnej oferty, przetarg 
zakończył się wynikiem negatywnym, 

− W dniu 13 kwietnia 2010 roku, w wyniku sprzedaży w drodze bezprzetargowej, zostały zbyte 
trzy nieruchomości letniskowe, położone w miejscowości Kijów, na powiększenie działek 
przyległych. 
- działka nr 370/7 o powierzchni 0,0323 ha, zbyta za kwotę 5.275,28 zł. 
- działka nr 370/8 o powierzchni 0,0164 ha, zbyta za kwotę 3.700,26 zł. 
- działka nr 370/9 o powierzchni 0,0300 ha, zbyta za kwotę 9.286,64 zł. 

− Zostały zawarte trzy umowy dzierżawy na okres 3 lat: 
- działkę nr 1480 o pow. 0,19 ha, oraz na działkę nr 1534/ pow. 0,66 ha,  obręb Jacków  

  - działkę nr 301/2 o pow. 0,2015 ha, obręb Baby,  
  - działkę nr 753 o pow. 0,41 ha, nr 602/2 o pow. 0,7892 ha, nr 604/1 o pow. 0,50 ha, obręb     

Wikłów, 
− W dniu 8 kwietnia został ogłoszony pierwszy pisemny przetarg nieograniczony na dzierżawę  

nieruchomości rolnych, przeznaczonych pod uprawy polowe, 
- działka nr 1691/2 o pow. 0,29 ha 
- działka nr 1691/3 o pow. 0,63 ha 
Część jawna przetargu odbędzie się w dniu 10 maja 2010 roku o godzinie 9:00.                    
Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wniesienie wadium 

− W analizowanym okresie wydano 3 decyzje o warunkach zabudowy i zagospodarowania 
terenu oraz 1 decyzję celu publicznego na budowę bezobsługowej stacji bazowej telefonii 
komórkowej sieci Play od której strona w dniu 20 kwietnia 2010r.  wniosła  odwołanie. 

− Ponadto wszczęto postępowanie w 5 sprawach, w zakresie ustalenia warunków zabudowy  
oraz w 2 dot. celu publicznego dla budowy oświetlenia ulicznego w Widzówku – Grąd i ul. 
Kościuszki Kruszyna. 

− Wydano 37 zaświadczenia o braku planu zagospodarowania przestrzennego                             
i przeznaczeniu wynikającym z obowiązującego studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania gminy dla 87 działek. 

− Zlecono podziały : 
a. działki zabudowanej nr 905 w Bogusławicach, znajdującej się  przy ul. Bobowskiej i 

Borowińskiej, gdzie zabudowania są odrębną własnością. Podział dokonywany jest dla 
zlokalizowania na części niezabudowanej zbiornika wodnego, 

b. wydzielenie działki w Jackowie  zajętej pod sklepem spożywczym GS w celu ustalenia 
użytkowania wieczystego, 



c. podział działki nr 252 obręb Jacków celem wydzielenia działki pod przepompownie 
ścieków. Działka stanowi własność Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy 
Opole, 

− Zostało wysłane zaproszenie do składania ofert na ogrodzenie placu zabaw w Wikłowie oraz 
zorganizowanie boiska do siatkówki. Środki pochodzą z funduszu sołeckiego. 

− Biuro Stowarzyszenia „Razem na Wyżyny” ogłosiło nabór w ramach 3 konkursów                        
tj. „Różnicowanie w kierunku działalności nierolniczej” „Tworzenie i rozwój 
mikroprzedsiębiorstw” oraz „Małe projekty”. Wnioski można składać od 6 maja do 2 czerwca 
w biurze stowarzyszenia (Mykanów, ul. Cicha 74). W trakcie opracowania znajduje się 
wniosek na dostosowanie pomieszczeń w budynku OSP w Kruszynie dla potrzeb Orkiestry 
Dętej” oraz na scenę w Widzowie, 

− Przygotowany został wniosek o pożyczkę do WFOŚiGW w Katowicach dla zadania pn. 
”Rozbudowa sieci kanalizacji w gminie Kruszyna obejmująca miejscowości Jacków i Baby – 
etap I wraz z montażem prasy do odwadniania osadu”.Całkowita wartość zadania – 
5.900.156,10, Dofinansowanie z PROW 75% - 3.627.144,00Ubiegamy się o pożyczkę na 
kwotę 1.818.000.00 

− W dniu 17 marca 2010 roku w Urzędzie Marszałkowskim złożony został wniosek                                           
o dofinansowanie realizacji zadania pn. Budowa kompleksu boisk sportowych w ramach 
programu „Moje Boisko -  Orlik 2012 (boisko piłkarskie oraz boisko wielofunkcyjne wraz z 
zapleczem sanitarno-szatniowym) w Kruszynie przy ulicy Pocztowej 2”.Wniosek opiewa na 
kwotę 1.555.300,00, Koszty już poniesione w ramach funduszu sołeckiego – 20.000,00. 
Planujemy,że realizacja zadania odbędzie się przy udziale środków  własnych – 889.300,00, 
Urzędu Marszałkowskiego -333.000,000 i dotacja z budżetu państwa – 333.000,00. W 
wyniku projektu powstanie kompleks sportowy wyposażony w boisko piłkarskie  o 
powierzchni 1860 m2, boisko wielofunkcyjne o powierzchni 613,11 m2, maszty 
oświetleniowe 8 szt., budynek szatniowo-sanitarny 58,20 m2, ogrodzenie boisk 310,80 m, 
ciągi komunikacyjne 581,28 m2.Nawierzchnia boiska wykonana z trawy syntetycznej w 
przypadku boiska do piłki nożnej  oraz poliuretanu dla boiska uniwersalnego. 

− W ramach robót publicznych zatrudniamy 2 osoby oraz 4 osoby  w ramach prac społecznie 
użytecznych (wyroki sądu). 

− W trakcie prac prowadzonych przez Powiatowy Zarząd Dróg na Drodze Powiatowej w 
Widzowie  ul. Żwirki i Wigury prowadzone są prace związane z konserwacją zasów 
przydomowych w miejscach docelowo przykrytych chodnikiem. W związku z tym mogą 
wystąpić chwilowe przerwy w dostawie wody. Ze względu na zmiany zasilania z ujęć 
przerwy będą odczuwalne na większym obszarze. 

− W ramach działalności p.pożarowej dokonano wydatków : 
OSP Bogusławice – Programowanie radiotelefonów (87 zł). 
OSP Jacków – Zakup 130 l Oleju napędowego (554 zł), 40 l etyliny (182 zł), 5 l oleju 
silnikowego (24 zł), 5 l  płynu chłodniczego (46 zł), programowanie radiotelefonów. 
OSP Kruszyna – Zakup pakietu pierwsza pomoc (198 zł), 193 l oleju napędowego (800 zł), 43 
l etyliny (200 zł) , programowanie radiotelefonów (146 zł). 
OSP Lgota Mała – Zakup i wymiana 2 szt. opon do samochodu pożarniczego (1.510 zł), 
zakup 62 l oleju napędowego (250 zł), programowanie radiotelefonów (58 zł). 
OSP Łęg – Zwrot kosztów zakupu energii elektrycznej (36 zł), badanie techniczne samochodu 
pożarniczego (99 zł). 
OSP Widzów – Programowanie radiotelefonów (146 zł). 
 
W kwietniu dokonywana jest opłata za obowiązkowe ubezpieczenie czynnie działający 
strażaków. 



W porównaniu do roku poprzedniego grupa ubezpieczonych druhów zwiększona została z 67 
do 72. 
W poszczególnych jednostka przedstawia się to następująco: 
Jednostka 
OSP 

Liczna 
ubezpieczonych 

Kwota składki 
[zł] 

Bogusławice 8 672 
Jacków 21 1.764 
Kruszyna 14 1.092 
Lgota Mała 11 924 
Łęg 5 420 
Widzów 13 1.092 
Razem: 72 6.048 
Udział poszczególnych jednostek OSP w działaniach ratowniczych (I kwartał 2010r.) 
Jednostka 
OSP 

Liczna 
ubezpieczonych 

Bogusławice 5 
Jacków 1 
Kruszyna 9 
Lgota Mała 0 
Łęg 5 
Widzów 2 
Razem: 22 
 
 

− W okresie od 01 stycznia do 28 kwietnia b.r. w szkoleniach podstawowych dla strażaków 
OSP brał udział 1 druh z jednostki OSP Kruszyna i 5 druhów z jednostki OSP Jacków. 
W tym okresie, w szkoleniach uzupełniających brało udział 3 druhów z jednostki OSP 
Jacków. 
W związku z udziałem strażaków w szkoleniach wypłacony został ekwiwalent w wysokości 
378 zł (dla jednego strażaka jednostki z OSP Kruszyna). 

− W ramach  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 
2010r. zakupiono materiały na kwotę 270 zł., do zorganizowania w miesiącu lutym przez 
Szkołę Podstawową w Lgocie Małej , konkursu plastycznego pod tytułem ,, Mam Wybór”, 
oraz przeglądu piosenki dziecięcej i młodzieżowej pod hasłem ,, Młodość- Trzeźwość” , który 
miał miejsce na terenie Szkoły Podstawowej w Kruszynie w dni 25.04.2010r. na kwotę 
1.000zł.  

− Sfinansowano : 
− wyjazdy na basen dla dzieci ze Szkoły Podstawowej w Jackowie na kwotę 120 

złotych, oraz dzieci ze Szkół w Widzowie i Kruszynie na kwotę 1137 zł.   
− przejazd uczniów z Gimnazjum w Kruszynie i Gimnazjum w Widzowie  na 

wypoczynek podczas ferii zimowych do Wałcza na kwotę 1.500z ł.  
− dofinansowano  udział reprezentantki gminy Kruszyna Klaudii Cierniak w 

ogólnopolskim programie estradowym Pt ,,Wygraj szansę” na kwotę 1.070zł. oraz 
koszty dojazdu do Częstochowy dla 30 dzieci i ich opiekunów na kwotę 200zł..  

Do udziału w programie gmina została zaproszona przez Agencję Telewizyjno Estradową z 
Łodzi..  

− Zostały również spisane umowy na realizację zadania konkursowego z zakresu 
przeciwdziałania patologiom społecznym. 
Na realizację powyższego zadania zostały przyznane dotacje dla poszczególnych podmiotów: 



− ULKS  Widzów – 2.204 zł.  
− ULKS Kmicic sekcja łucznicza i sekcja siatkarska po 2.204zł.  
− Stowarzyszenie ,,Nowe Pokolenie z Lgoty Małej - 1.452 zł.  

ULKS-y oprócz organizowania rozgrywek i turniejów sportowych zobowiązane są do 
zrealizowania zajęć profilaktycznych w zakres których wchodzą szkolenia, prelekcje, 
spotkania z osobami pracującymi w Ośrodkach Terapii, Zakładach lecznictwa Odwykowego 
itp.  

− Stowarzyszenie ,, Wspólne Działanie z Teklinowa i Pieniek Szczepockich -  3.334 zł.  w 
ramach zadania planowany jest piknik rodzinny w miesiącu lipcu wraz z organizowaniem 
zawodów sportowych , zorganizowanie pokazów rękodzieła , organizowanie meczów piłki 
siatkowej a także realizacja programu profilaktycznego  

− Fundacja Edukacji i Integracji Społecznej ,,Szerokie Horyzonty” z Lgoty Małej – 3.602zł. W 
ramach dotacji Fundacja zobowiązała się do zorganizowania wypoczynku wakacyjnego dla 
sześciorga dzieci w wieku 12-18 lat z rodzin zagrożonych wykluczeniem społecznym,  . 
Rekrutacja uczestników wyjazdu przeprowadzona zostanie przy współpracy GOPS Kruszyna.  

− Wystąpiliśmy do Ministerstwa Oświaty z wnioskiem o dofinansowanie remontu instalacji 
elektrycznej w Szkole w Lgocie Małej w kwocie 20 tys.zł przy ogólnym koszcie około 40 
tys.zł oraz dofinansowanie remontu pokrycia dachowego na budynku Szkoły w Widzowie w 
kwocie 2.500zł przy ogólnych kosztach zadania ponad 5 tys.zł. 

− GBP koordynuje przygotowania (na terenie gminy) do VII Turnieju Przyrodniczo – 
Łowieckiego w Kłomnicach po patronatem Łowczego Okręgowego w Częstochowie 
Ireneusza Chłąda oraz Wójta Gminy Kłomnice. W związku z tym w Gimnazjach (w 
Widzowie i Kruszynie) przeprowadzono testy z zakresu wiedzy przyrodniczo-łowieckiej, 
które wyłoniły spośród uczestników reprezentantów naszej gminy. Prace plastyczne o ww. 
tematyce (ze szkół podstawowych) dostarczono organizatorowi turnieju. Finał turnieju 
odbędzie się 7 maja 2010 w Kłomnicach. 

− Wysłano wniosek do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Katowicach o wydanie 
zaświadczenia organu odpowiedzialnego za monitorowanie obszarów sieci NATURA 2000. 
Zaświadczenie dotyczy projektu pn. „Szlak Reszków – Muzyka i Konie, budowa odcinków 
ścieżek rowerowych w gminach: Mstów, Kłomnice, Mykanów, Kruszyna i Rędziny”. 

− GOPS podobnie jak w innych miesiącach, w miesiącu kwietniu  br wypłacał: 
1. zasiłki rodzinne oraz dodatki do zasiłku rodzinnego, świadczenia pielęgnacyjne, 

zasiłki pielęgnacyjne,   dla 354  rodzin -  kwota  94.818 zł.  
2. świadczenia z funduszu  alimentacyjnego  dla  46 osób – kwota  14.808 zł. 
3. świadczenia pieniężne z pomocy społecznej tj. zasiłki stałe, okresowe, celowe,  

dodatki mieszkaniowe - dla 44  rodzin na łączna kwotę  13.313 zł. 
4. Dożywianie dzieci prowadza wszystkie placówki oświatowe.  Od miesiąca kwietnia w 

Szkole Podstawowej w Lgocie Małej, Widzowie i Gimnazjum w Widzowie 
wprowadzono gorący  posiłek – zupa z wkładką. W pozostałych szkołach gorący 
posiłek wprowadzony zostanie z dniem 04 maja 2010r.  Dożywianiem objęto 56 dzieci 
– na kwotę ok. 4.000zł. 

5. Opłata  za pobyt w DPS w miesiącu  kwietniu – 2 mieszkańców gminy wynosi  
3.156,85 zł 

− W miesiącu kwietniu 2010r. została podpisana umowa pomiędzy  Bankiem Żywności w 
Częstochowie a Gminą Kruszyna w sprawie realizacji Programu „Dostarczanie żywności dla 
najuboższej ludności Unii Europejskiej 2010” Gmina Kruszyna otrzyma 11 ton artykułów 
żywnościowych : mąka, kasza, cukier, makaron, mleko, płatki, dżem itp. Koszt realizacji 
Programu to jednorazowa wpłata w kwocie 2.500zł. + 1.000zł. koszty transportu. Pierwsza 
dostawa  zaplanowana jest na 05.05.2010r. Pierwszy termin wydawania żywności to 11 maj 
2010r. 



− Kryterium dochodowe uprawniające do udzielania pomocy stanowi 150% kryterium 
dochodowego  ustawy o pomocy społecznej tj. 715,50 zł. – dla osoby samotnej  i  526,50 zł 
na osobę w rodzinie  stosując  art. 7 ustawy o pomocy społecznej, czyli uzasadnienie trudnej 
sytuacji życiowej z powodu bezrobocia, niepełnosprawności, długotrwałej choroby, potrzeby 
ochrony macierzyństwa lub wielodzietności. Osoby ubiegające się o taką pomoc  winny 
złożyć do tut. GOPS wniosek o udzielenie  pomocy i dołączyć  wymagane zaświadczenia. 

− W miesiącu styczniu 2010r. GOPS Kruszyna  złożył do Urzędu Marszałkowskiego w 
Katowicach  wniosek o dofinansowanie projektu Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
Wniosek pozytywnie przeszedł ocenę formalną. 

− Z dniem 1 marca 2010r. GOPS rozpoczął  realizację Projektu Systemowego w ramach 
Poddziałania 7.1.1 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki – pt.  „Aktywizacja społeczno-
zawodowa bezrobotnych w Gminie Kruszyna”. Ogólny koszt projektu 105.122zł. w tym 
11.037,81zł. stanowi wkład własny(zasiłki celowe i okresowe). Projekt skierowany jest  11 
beneficjentów korzystających z pomocy społecznej, niepracujących, będących w wieku 
aktywności zawodowej, posiadających  niskie  kwalifikacje zawodowe, brak doświadczenia 
zawodowego, brak umiejętności „poruszania się na rynku pracy”. W celu podniesienia 
zdolności do zatrudnienia osoby zostaną objęte kompleksowym wsparciem poradnictwa 
specjalistycznego ( psychologa, doradcy zawodowego), warsztatami w zakresie: 
poszukiwania pracy, radzenia sobie w trudnych sytuacjach.    
 
Ad.pkt.5. 
Przewodniczący Rady przedstawia informację o realizacji interpelacji i wniosków 
zgłoszonych przez Radnych i Sołtysów na poprzedniej Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Ad.pkt.6. 
Na piśmie interpelacji nie zgłoszono. 
Ustnie do protokołu zgłoszono następujące wnioski: 
Radny Radosław Maciejewski 

− Skierować wniosek do GDDKiA o uporządkowanie odpadów znajdujących się w 
pasie drogowym DK-1 na terenie gminy Kruszyna, 

− Podjęcie działań w celu udrożnienia rowu melioracyjnego biegnącego przez 
kompleks Żory w którym spływ wód blokują tamy budowane przez bobry, 

Radny Stanisław Kulej  
− Zgłasza zapytanie w sprawie naprawy nawierzchni drogi gminnej w Babach biegnącej 

do boiska sportowego – czy gmina zabezpieczyła środki finansowe na remont w/w 
nawierzchni, 

Radny Andrzej Dyksy  
− Zwrócić uwagę kierowcy dowożącego dzieci do szkół……… 

Radny Henryk Kowalski  
− Wniosek o bieżącą naprawę nawierzchni drogi gminnej łączącej ul.Kolonię z drogą 

powiatową Kruszyna – Jamno, 
− Doprowadzić wodociąg do  koloni Bogusławice, 
− Wniosek o sukcesywne opróżnianie koszy do selektywnej zbiórki odpadów, 
− Naprawa nawierzchni ul. Ogrodowej i Okrężnej w Bogusławicach, 
− Budowa chodnika wzdłuż ulic w kierunku Kruszyny, 
− Zakup kosiarki dla OSP w Bogusławicach, 

 
 



Radny Henryk Domagała 
− Budowa odwodnienia ul.Głównej we wsi Lgota Mała oraz chodnika dla pieszych na 

skrzyżowaniu ul.Głównej z ul.Szkolną w obrębie szkoły, 
Radny Andrzej Krzypkowski  

− Budowa chodnika wzdłuż ul.Kmicica w Kruszynie, 
Radny Mariusz Dobrakowski   

− Ustawić znak „ustąp pierwszeństwa” na skrzyżowaniu ul.Antoniowskiej z 
ul.Słoneczną, 

− Wniosek o odnowienie mogiły ofiar poległych w czasie wojny znajdującego się na 
cmentarzu w Kruszynie, 

− Czy zadanie związane z budowa nawierzchni ul.Spacerowej biegnącej w kierunku 
Pustkowia Jackowskiego zostanie przyjęty do realizacji w bieżącym roku? 

− Na jakim etapie znajduje się realizacja projektów oświetlenia drogowego? 
Radny Jacek Jędrzejkiewicz   

− Ponawia wniosek o remont sanitariatów w szkole w Widzowie, 
− Prosi o wyjaśnienie nieprawidłowości zawartych w protokole Komisji Rewizyjnej 

oraz spraw związanych ze zmianą Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 
Radny Józef Wąsikiewicz  

− Wniosek o remont nawierzchni ul.Nowej we wsi Teklinów budowanej w ramach 
odnowy dróg scaleniowych, 

− Zgłosić wniosek do PZD o przebudowę przepustu w ciągu drogi powiatowej Lgota 
Mała –Pieńki Szczepockie w obrębie posesji P.Domagały, 

− Dokonać wymiany piasku w piaskownicach na placach zabaw, 
Radna Joanna Zasępa   

− Ponawia wniosek o  usunięcie drzew rosnących na działce w Kruszynie przy 
ul.Kościelnej stanowiącej własność PFZ , 

− Zaplanować środki finansowe na sfinansowanie monitoringu po wybudowaniu boiska 
sportowego w Kruszynie, 

Radny Tomasz Klekot 
− Wniosek o budowę Ośrodka Kultury w Kruszynie, 

Sołtys wsi Baby Tadeusz Łapeta 
− Podnosi kwestie braku realizacji wniosków ujętych w protokole z zebrania wiejskiego, 
− Skierować wniosek do PZD w Częstochowie o usunięcie ubytków w nawierzchni 

drogi powiatowej na skrzyżowaniu dróg Kruszyna-Widzów i Zdrowa-Lgota Mała w 
obrębie posesji P.Łapety Mariusza, 

Sołtys wsi Wikłów Aneta Kubik 
− Skierować wniosek do GS „SCH” w Kłmoniach o uruchomienie placówki handlowej 

we wsi Wikłów, 
Sołtys wsi Widzów Adam Musiał 

− Odnowa rowu  melioracyjnego „W” , który będzie odbiornikiem wód po 
wybudowaniu odwodnienia ul.Żwirki i Wigury, 

− Wniosek o zagospodarowanie terenu przed sklepem we wsi Widzów, 
Sołtys wsi Widzówek Sławomir Staniec  

− Ustawić znak „zakaz kopania piachu” na terenie kopalni w Widzówku, 
− Przeprowadzić konserwacje tablicy ogłoszeniowej we wsi Widzówek, 
− Naprawa nawierzchni drog w kierunku P.Kępy, do Rybakówki i na Drond, 

Sołtys wsi Teklinów Grażyna Wąsikiewicz 
− Ustawienie tablicy ogłoszeniowej na ul.Wspólnej 

 



 
Ad.pkt.7 
Na obrady dzisiejszej Sesji Rady Gminy zaproszeni zostali przedstawicie Powiatu 
Częstochowskiego w celu złożenia informacji o stanie dróg powiatowych. Przewodniczący 
informuje, że temat ten nie będzie realizowany z uwagi na nieobecność zaproszonych gości. 
 
Ad.pkt.8 
Przewodniczący wita zaproszonego na obrady dzisiejszej sesji koordynatora ds. kultury 
P.Karola Dróżdż po czym oddaje mu głos w celu przedłożenia informacji. /Informacja 
stanowi załącznik do protokołu/  
Ponadto P.Dróżdż zwrócił się do Rady z wnioskiem o dodatkowe wsparcie finansowe, 
ponieważ środki finansowe którymi aktualnie gospodaruje nie wystarczają na pokrycie 
kosztów wyjazdów na rozgrywki poza teren gminy. 
W dyskusji głos zabrali: 
Rady Henryk Kowalski – zwrócił się z wnioskiem o udzielenie  pomocy w sprawach 
organizacyjnych nowo powstałym klubom sportowym. 
 
Ad.pkt.9 
Informacja w sprawie realizacji  Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi za 
2009 rok  analizowana była szczegółowo na posiedzeniach komisji. Przewodniczący prosi o 
zgłaszanie uwag bądź wniosków. Głosów do dyskusji nie zgłoszono i w drodze głosowania 
sprawozdanie przyjęte zostało jednogłośnie – 13 głosami „za”. 
     
Ad.pkt.10 
Przewodniczący informuje, że sprawozdanie Kierownika GOPS szczegółowo analizowane 
było na posiedzeniach komisji. Zwraca się z zapytaniem – czy będą uwagi bądź wnioski. 
Głosów do dyskusji nie zgłoszono i w drodze głosowania sprawozdanie przyjęto jednogłośnie 
tj. 13 głosami „za” 
 
Ad.pkt.11 
Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika GOPS do załatwiania spraw udzielania 
pomocy dla uczniów szczegółowo analizowały Komisje Rady. Przewodniczący zwraca się z 
zapytaniem czy będą uwagi. Głosów do dyskusji nie zgłoszono w związku z czym 
Przewodniczący zarządza głosowanie w wyniku którego uchwała przyjęta zostaje 
jednogłośnie tj. 13 głosami „za”. 
 

/Uchwała Nr XXVI/173/10  w załączeniu/ 
Ad.pkt.12 
Przewodniczący oddaje głos Sekretarzowi Gminy P. Małgorzacie Wierzbickiej, która 
szczegółowo omawia temat ustalenia okręgów wyborczych. Przewodniczący informuje że 
temat ten  analizowany był na poprzednich posiedzeniach Komisji Rady Gminy. W toku 
dyskusji Radni zgłosili następujące propozycje: 
Radny Stanisław Kulej – wnioskuje, aby nie wprowadzać zmian w podziale na okręgi 
wyborcze, pozostawić taki podział jaki aktualnie obowiązuje. Ponadto zdaniem Radnego 
można połączyć sołectwa w jednomandatowy okręg, brak jest jednoznacznej interpretacji 
zapisu ordynacji wyborczej w tej kwestii. Przedstawił w tej sprawie uchwałę PKW. Kolejna 
sprawa do której ma uwagi, to zaokrąglanie mandatów w górę do pełnych dziesiątek. 
Zdaniem Radnego można zaokrąglać również w dół. 
Radny Henryk Kowalki – proponuje aby podziału dokonał Komisarz Wyborczy. 



Radny Józef Wąsikiewicz – zgłasza wniosek o przełożenia na następną sesję 
kontrowersyjnego tematu podziału na okręgi oraz przygotowanie opinii prawnej w tej kwestii. 
Przewodniczący poddaje pod głosowanie wniosek, który zostaje przyjęty 8 głosami „za”, 2 
głosach „przeciw” i 3 głosami „wstrzymującymi się” 
Dodatkowo Pani Sekretarz wyjaśnia, że Rada Gminy winna taką uchwałę podjąć do dnia 10 
lipca br. Jeżeli taka uchwała nie zostanie podjęta, Komisarz Wyborczy zarządzeniem 
nadzorczym ustali dla Gminy Kruszyna okręgi wyborcze. 
Wójt wyjaśnił, że art.89 ordynacji wyborczej mówi, że okręgi wyborcze mają być 
wielomandatowe. Ponadto Rada ustala okręgi wyborcze na wniosek Wójta.  
Temat dotyczący podjęcia uchwały o podziale gminy na okręgi wyborcze odłożony zostaje na 
kolejną sesję. 
 
Ad.pkt.13 
Kolejny temat dotyczący zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej 
Biblioteki  Publicznej w Kruszynie analizowany był przez wszystkie Komisje Rady. 
Przewodniczący zwraca się z zapytaniem czy będą uwagi do przedłożonego projektu 
uchwały.  Uwag i propozycji nie zgłoszono w związku z czym Przewodniczący odczytuje 
projekt uchwały, która przyjęta zostaje 13 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr XXVI/174/10  w załączeniu/ 
Ad.pkt.14 
Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu za 2009r. oraz  podjęcie uchwały w sprawie 
absolutorium dla Wójta Gminy to zasadniczy temat dzisiejszej Sesji. 
Aby Rada mogła podjąć uchwałę winna zapoznać się z następującymi materiałami: 

− sprawozdaniem Wójta o wykonaniu budżetu, 
− Opinią Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu i wnioskiem tej Komisji 

dotyczącym udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, 
− Opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie przedłożonego przez Wójta 

Gminy sprawozdania z wykonania budżetu za 2009r., 
− Opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 

Rewizyjnej, 
Należy tutaj zaznaczyć, że zarówno opinia RIO jak i wniosek Komisji mają jedynie charakter 
pomocniczy a nie wiążący. 
Decyduje bowiem wola Rady, jej ocena działań Wójta w przedmiocie wykonania budżetu. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2009r. wszyscy Radni otrzymali.  
Sprawozdanie to w części tabelarycznej i opisowej złożone zostało przez Wójta do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w celu uzyskania opinii.  
Opinia taka wpłynęła w dniu 15 kwietnia br./Przewodniczący odczytuje treść opinii/ 
Zgodnie z art.18a ustawy o samorządzie gminnym, sprawozdanie rozpatrzyła Komisja 
Rewizyjna na swym posiedzeniu w dniu 29 marca 2010r. występując z wnioskiem do Rady 
Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu.  
Wniosek ten Komisja przedłożyła także do zaopiniowania Regionalnej Izbie Obrachunkowej 
w Katowicach – odczytana został przez Przewodniczącego treść wniosku oraz opinia RIO o 
wniosku Komisji Rewizyjnej. 
 
Nadmieniam także, iż sprawozdanie analizowała Komisja Gospodarki i Mienia, której zakres 
obejmuje całokształt gospodarki finansowej gminy. Przewodniczący oddaje głos 
Przewodniczącemu  Komisji – Radnemu  Andrzejowi Krzypkowskiemu w celu przedłożenia    
stanowiska Komisji /opinia w załączeniu/. 
 



 
Przewodniczący odczytuje projekt uchwały, który w wyniku głosowania przyjęta zostaje 
jednogłośnie tj 13 głosami „za” / podczas głosowania na sali obecnych 13 radnych/ 
 

/Uchwała Nr XXVI/175/10  w załączeniu/ 
 
 

Ad.pkt.15 
Przewodniczący informuje, że zmiany do budżetu szczegółowo analizowane były na  
posiedzeniach wszystkich Komisji Rady a Komisja Gospodarki i Mienia wydała pozytywną 
opinię. 
Uwag i propozycji nie zgłoszono. Przewodniczący odczytuje projekt uchwały, która w 
wyniku głosowania przyjęta zostaje jednogłośnie tj. 13 głosami „za”  
 

/Uchwała Nr XXVI/176/10  w załączeniu/ 
 

Ad.pkt.16 
Radny Radosław Maciejewski 

− Wniosek dotyczący uporządkowania w pasie DK-1 przekazany zostanie do GDDKiA, 
− Wniosek ten kilkakrotnie został zgłaszany na sesjach Rady Gminy , proponujemy aby 

osoby zainteresowane złożyły wniosek w powyższej sprawie do Śląskiego Zarządu 
Melioracji i Urządzeń Wodnych, 

Radny Stanisław Kulej  
− Naprawa nawierzchni drogi odbywać się będzie w ramach bieżącego utrzymania dróg, 

Radny Henryk Kowalski 
− Naprawa nawierzchni drogi również będzie prowadzona wyłącznie w ramach 

bieżącego utrzymania, 
− Zadanie dotyczące doprowadzenia wodociągu do Kolonii Bogusławice ma charakter 

inwestycyjny i tak jak wcześniej informowałem nie planujemy realizacji tego zadania 
w najbliższym czasie, 

− Kosze do selektywnej zbiórki opróżniane są przez firmy ale również w miarę naszych 
możliwości przy udziale pracowników interwencyjnych, 

− Planujemy tylko bieżącą naprawę wnioskowanych nawierzchni ale po zakończeniu 
realizacji budowy boiska sportowego, 

− Budowa chodnika ma charakter inwestycyjny i w związku z brakiem środków 
finansowych na takie przedsięwzięcie nie planujemy jego realizacji, 

− W sprawie zakupu kosiarki podjęte zostaną odpowiednie działania. 
Radny Henryk Domagała 

− Wniosek zostanie przekazany do Powiatowego Zarządu Dróg w Częstochowie 
Radny Andrzej Krzypkowski 

− Wniosek również prześlemy do PZD w Częstochowie 
Radny Mariusz Dobrakowski 

− Wniosek dotyczący ustawienia znaku przekazany zostanie do PZD w Częstochowie, 
− Otrzymaliśmy od Wojewody dotację w kwocie 4 tys.zł na remont mogił ofiar 

poległych w II wojnie światowej, będziemy analizować potrzebę wykonania remontu, 
− Do Urzędu Marszałkowskiego złożony został wniosek jednak dotacja nie została 

udzielona. Zmienione zostały zasady udzielania dofinansowania z których wynika, że 
możemy otrzymać dotację co 2 lata. Wobec tego możemy liczyć na dotację w 
następnym roku budżetowym, 



− Zostało wytypowanych 28 zadań, w pierwszym etapie na 17 projektów 16 zostało 
zrealizowanych. Podczas realizacji projektów w Kruszynie na ul.Leśnej i Cegielni 
pojawiły się problemy techniczne w związku z wydanymi warunkami przez ZE. W 
drugim etapie zrealizowanych zostało 11 projektów z czego 9 na podstawie pełnego 
pozwolenia oraz 2 na podstawie zgłoszenia. Występują tu również problemy związane 
z budową słupów. 

Radny Jacek Jędrzejkiewicz 
− W odpowiedzi na wniosek Kierownik GZO P.Anna Bednarek wyjaśnia że taki 

wniosek  został zgłoszony na poprzedniej sesji. Musimy zabezpieczyć odpowiednie 
środki finansowe na realizację zadania. Do chwili obecnej nikt wcześniej nie zgłaszał 
potrzeby remontu. Ponadto jest zgoda Rady Rodziców aby zgromadzone środki 
przeznaczyć na ten remont, 

− Przewodniczący wyjaśnia, że na wniosek Komisji Rewizyjnej Rada wybiera 
Przewodniczącego tej Komisji i dopóki nie wpłynie oficjalny wniosek ze wskazaniem 
personalnym, do porządku obrad sesji nie zostanie wprowadzony ten punkt. Natomiast 
jeżeli chodzi o kontrolę i nieprawidłowości zawarte w protokole, Komisja Rewizyjna 
ponownie przeprowadzi kontrolę w tym zakresie, wyjaśni nieprawidłowości i 
ewentualnie oficjalnie przeprosi nawet na łamach gazety gminnej, gdyby zapisane w 
protokole nieprawidłowości okazały się błędne, 

Radny Józef Wąsikiewicz 
− Wnioski przekazane zostaną według właściwości, 

Radna Joanna Zasępa 
− Wniosek o usunięcie drzew znajduje się w trakcie realizacji, są procedury których nie 

przyspieszymy natomiast wprowadzenie monitoringu na boisku jest uzasadnione i 
będziemy analizować temat po realizacji zadania, 

Radny Tomasz Klekot 
− Budowa Gminnego Ośrodka Kultury ma charakter inwestycyjny i wymaga 

zabezpieczenia odpowiednich środków finansowych, których na tą chwilę nie 
posiadamy, 

Sołtys wsi Baby 
− Wnioski zawarte w protokole z zebrania wiejskiego są realizowane sukcesywnie i nie 

wszystkie jednocześnie, 
− Wniosek o usunięcie ubytku w drodze prześlemy do PZD w Częstochowie, 

Sołtys wsi Wikłów 
− Wniosek prześlemy do GS :SC” w Kłomnicach 

Sołtys wsi Widzów 
− Nie posiadamy informacji na temat odbudowy rowu  melioracyjnego, wykonawca 

twierdzi że nie posiada środków finansowych na jego odbudowę, 
− Temat zagospodarowania terenu przed sklepem będzie przedmiotem spotkania z 

Prezesem GS”SCH” w Kłomnicach, 
Sołtys wsi Widzówek 

− Tablice informacyjne zostały ustawione, ale w związku z ponownym wnioskiem temat 
przeanalizujemy ponownie, 

− W roku bieżącym zmuszeni będziemy do prowadzenia konserwacji placów zabaw 
oraz tablic ogłoszeniowych. Roboty te zostaną wykonane przez pracowników 
zatrudnionych w ramach prac interwencyjnych, 

− Do naprawy drogi zobowiązany został wykonawca w ramach obowiązującej 
gwarancji. 
 



Ad.pkt.17 
W tym punkcie obrad  głos zabrali: 
Radny Andrzej Dyksy – kiedy zostanie wybudowane oświetlenie ulicy Słonecznej? 
W odpowiedzi Zastępca Wójta P. Zbigniew Zasępa wyjaśnia, że posiadamy zabezpieczone 
środki finansowe na wykonanie projektów w związku z czym podejmiemy działania. 
Radny Andrzej Dyksy – co z lampą obok bloków Stadniny Koni? 
Lampa będzie zamontowana, ponieważ posiadamy takie uzgodnienia. 
Radny Andrzej Dyksy- czy zaplanowane jest jakieś rozwiązanie związane z odpływem wody 
z ul.Krótkiej? 
Będziemy analizować temat na bieżąco podczas robót. 
Radny Andrzej Dyksy – wnioskuje aby zwrócić uwagę na nawierzchnie ulicy Antoniowskiej 
podczas trwania robót na ul.Żwirki i Wigury. 
Będziemy monitorować przebieg robót oraz stan nawierzchni ul.Antoniowskiej. 
Ad.pkt.18 
 
Ponieważ ustalony porządek obrad został w całości zrealizowany Przewodniczący zamyka 
obrady XXVI Sesji Rady Gminy Kruszyna. 
 
Protokół sporządziła: 
 /-/ Grażyna Olczyk 
 


